
- 1 - 
 

Vážení čtenáři, 
přinášíme s menším 

zpožděním další číslo 

zpravodaje, v němž se 

dozvíte, co se událo za 

uplynulý půl rok.   

Máme za sebou zimní i jarní 

období, okoštovali jsme vína 

vítonických vinařů a navštívili 

ZOO v Jihlavě. Proběhla 

rekonstrukce kulturního domu 

a jeho prostory budou poprvé 

„vyzkoušeny“ v rámci Tradiční 

pouti, která bude na 

programu už za pár dnů 

počátkem srpna.  

V polovině srpna můžete 

zhlédnout hasičské umění 

mladých hasičů na osmém 

ročníku nočního poháru …  
 

Teď už ale jen příjemné 

čtení. Doufáme, že i toto 

číslo se vám bude líbit! 

Socha svatého Jana se vrátí po více jak  
30. letech na své místo o letošní tradiční pouti. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ČERVENEC 2013 

číslo 9 
 

ARNOŠTKA ŠLAPÁKOVÁ:  

„AŽ JÁ BUDU JEDNOU V DŮCHODU …“ 
 

Dne 13. března 2013 se ve zdraví dožila paní 
Arnoštka  Šlapáková osmdesátých narozenin. 

Tato nenápadná stále ještě aktivní spoluobčanka se 

ve vsi narodila a prožila zde celý svůj život. 

S manželem Oldřichem vychovala dvě děti a nyní se 

těší ze dvou pravnuků. Do podvědomí  dvou generací 

Vítonických, ač domorodců neb rodáků se tato žena 

neodmyslitelně zapsala jako, a  nebojím se toho 

výrazu, druhá máma.  

Za svoji více než třicetiletou práci pěstounky a 

vychovatelky v místní mateřské škole, dříve též 

zemědělském útulku a za výchovu nás desítek 

Vítonických dětí jí toto označení jistě náleží. U 

příležitosti jejího životního jubilea jsem jí navštívil. 

Společně jsme zavzpomínali na uplynulá léta hlavně 

v mateřské školce.  

Z dlouhého vyprávění byly vybrány nejzajímavější 

příběhy, které si můžete přečíst na straně 10.  
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Z JEDNÁNÍ OBECNÍHO ZASTUPITELSTVA 
 

CHODNÍKY 
V květnu byly zahájeny práce na novém chodníku u Kapličky sv. Jana, u zděné zastávky autobusů a 

mezi domy č. p. 61 a 42. Dodavatelem prací je firma COLAS, která předložila nejvýhodnější nabídku. V této 
chvíli jsou chodníky hotové a začaly sloužit obyvatelům. Na zpevněnou plochu za novou autobusovou 
čekárnu budou přemístěny kontejnery na tříděný odpad. Na tyto stavby jsme získali 80% dotaci z Programu 
rozvoje venkova SZIF prostřednictvím MAS Znojemské vinařství ve výši 396 000 Kč. Jako členové MAS 
Znojemské vinařství v letošním roce opět žádáme o přidělení dotace pro naši obec. Výsledky se dozvíme 
v listopadu. 

 

KANALIZACE 
Již podruhé jsme žádali o dotaci z Operačního programu životního prostředí na vybudování splaškové 

kanalizace v naší obci. Tentokrát jsme žádost podali prostřednictvím svazku Vodovody a Kanalizace 
Znojemsko. Začátkem června jsme obdrželi zprávu, že dotace nám nyní nebyla přidělena, ale byli jsme 
zařazeni do zásobníku projektů. Nyní musíme čekat, jestli budou uvolněny finance pro naši prioritní osu. 
Bohužel nám nepřeje finanční situace státu vzhledem k rozsáhlým škodám po povodních. Také opětovné 
problémy ve vládní koalici nejsou pro nás dobrou zprávou a jsme zase odkázáni na pozici čekatele a 
prosebníka. 

 

DOPRAVNÍ SITUACE 
Na zasedání zastupitelstva obce v měsíci lednu a poté každé další 

zasedání se opět řešila situace kolem Pneuservisu pana Pavla Komína. 
Dohoda mezi obcí a panem Komínem ohledně parkování vozidel nebyla 
ze strany pneuservisu naplněna. Obec splnila vše, co bylo dohodnuto. 
Umožnila výstavbu dřevěného oplocení za pomníkem kolem odstavné 
plochy na automobily, prodala panu Komínovi pozemek na vybudování 
parkoviště v těsné blízkosti pneuservisu a zastupitelé doufali, že se 
situace zlepší. Bohužel tomu tak není. Pan Komín tvrdí, že jde ze strany 
starosty o boj s jeho osobou a kroky zastupitelů považuje za šikanózní, 
vedoucí k cílené likvidaci jeho firmy.  Zájmem zastupitelstva je však bezpečnost občanů a zabezpečení 
plynulého a bezpečného silničního provozu. Kdyby kdokoliv jiný bránil bezpečnému provozu, bylo by 
jednání starosty a zastupitelů naprosto stejné. K vyřešení problému nás vyzývají již léta občané naší obce a 
ptají se: „Proč s tím obec nic nedělá". Dále také slyšíme negativní reakce na situaci v křižovatce od 
projíždějících řidičů.  

Z finančních důvodů nelze přistoupit na návrh vybudování chodníku na druhé straně. Ostatně toto by 
stejně  nevyřešilo problém bezpečnosti silničního provozu z hlediska projíždějících automobilů. Po dlouhé 
úvaze museli zastupitelé přistoupit k radikálnějšímu řešení problému. Dne 29. 5. 2013 bylo na zasedání 
zastupitelstva obce odsouhlaseno umístění dopravní značky „Zákaz zastavení“ i ve směru od Želetic 
k mostu. Nyní se k návrhu bude vyjadřovat dopravní inspektor, SúS a poté bude situaci řešit dopravní odbor 
Mú Znojmo. Bohužel reakce pana Komína na toto usnesení zastupitelstva obce na sebe nenechala dlouho 
čekat a pocítil ji osobně jeden ze zastupitelů. 

 

POLNÍ MLAT 
Situace s budovou polního mlatu ve vlastnictví obce Vítonice se řešila/neřešila již léta a nepřispívalo to 

ani jedné straně. Budova stojí na pozemku rodiny Horákových, a tudíž k ní není žádný přístup. Objekt 
chátral, neboť obec nechtěla investovat do majetku, ke kterému se nedostane. Na druhou stranu musela 
platit za pojištění budovy. Řešení u piva typu: „zbourejte to, já půjdu osobně bourat, atd.“ nikam nevedou a 
bylo by to jen přilévání oleje do léta doutnajícího ohně. O budovu projevil zájem Libor Horák podnikající 
v autodopravě. Chce ji využívat pro svoji firmu. Zastupitelé se několikrát sešli s panem Horákem a situaci 
probírali. Sám jsem toto řešil několikrát s právním poradcem obce. Každé řešení s sebou neslo další nemalé 
výdaje pro obec. Nakonec zastupitelé rozhodovali nezávisle na minulosti kdo, jak a proč to či ono udělal. 



- 3 - 
 

Bralo se v úvahu momentální stav budovy a pozemku pod ní, sponzorská aktivita Libora Horáka a prospěch 
jeho rozrůstající se firmy pro obec, také další nutné výdaje při ponechání budovy ve vlastnictví obce, atd. Já 
osobně jsem o tomto problému přemýšlel již od roku 2006 od mého zvolení starostou obce a poslední 
měsíce intenzivně. Nakonec jsem si dal dohromady na papír pro a proti a vyšla mi cena, za kterou jsem byl 
ochoten hlasovat pro prodej budovy. Také na ostatních zastupitelích jsem viděl snahu problém řešit a 
hledat nejmenší zlo jen a jen pro obec. Za všechny mohu zodpovědně říci, že tento úkol nebyl pro 
zastupitele jednoduchý a že rozhodli dle svého nejlepšího uvážení a po dlouhých a často emocemi 
zasažených debatách. Polní mlat bude prodán firmě Autodoprava Libor Horák. Hlasování o prodeji 
podpořilo všech 6 zastupitelů. Věřím, že to pro obě strany přinese do budoucna prospěch. Toto byl po 
problémech s bývalou účetní druhý a snad poslední horký brambor z minulosti, který jsem byl nucen řešit. 
Nyní se budu věnovat jen přítomnosti a budoucnosti obce Vítonice. 

 

-Josef Střecha, starosta obce –  
 

NOVINKY V ODPADOVÉM HOSPODÁŘSTVÍ 
 Rozšířili jsme odvoz plastů svozovou firmou každý týden, tudíž by nemělo, zejména v letních 

měsících, docházet k přeplňování kontejnerů.  

 Oranžové pytle na nápojové kartony ukládejte do kontejnerů na plast, pokud je kontejner plný, 
postavte pytel vedle kontejneru. Pytle budou odváženy každý týden spolu s plastem.  

 Od července 2013 budou všechny kontejnery na tříděný odpad, které se nachází u zděné 
autobusové zastávky přemístěny za nově vybudovanou zastávku mezi domy rodin Valešových a 
Kotrncových. 

 

 TRŽNÍ ŘÁD
Na svém zasedání dne 29. května 2013 schválilo zastupitelstvo obce Vítonice Nařízení č. 1/2013, 

kterým se vydává Tržní řád. Cílem přijetí Tržního řádu je jednak ochrana obyvatel obce před prodejci, kteří, 
jen co důvěřiví občané otevřou dveře, nabízejí různé „výhodné“ smlouvy na elektřinu, plyn, pojištění a vše 
možné, jednak vymýcení zneužívání lidí formou nátlakového a leckdy podvodného prodeje. Jedná se o 
činnost, která je pod sankcemi Tržním řádem zakázána. Pokud se přesto stane, že občané smlouvu podepíší, 
mohou použít Tržní řád při žalobě nebo soudním jednání, jelikož se jedná o protiprávní činnost. 
Tržní řád na jedné straně zakazuje podomní a pochůzkový prodej (vyjma veřejných sbírek a akcí pořádaných 
místními spolky a obcí Vítonice), na straně druhé nijak neomezuje prodej na tržních místech či z mobilní 
provozovny. 

-Marie Dubová - 
 
 
 

Z VÍTONICKÉHO PROSTŘEDÍ 
 

TŘÍKRÁLOVA SBÍRKA 
Probíhala v době od 5. do 14. ledna. V naší obci  

v sobotu dne 5. ledna děvčata Šárka Dubová, Tereza 
Eliášová a Martina Matulová v roli tří králů vybrala do 
pokladničky Znojemské charity celkem 5 420 Kč. Na 
našem okrese bylo rozdáno celkem 418 pokladniček a 
vykoledováno 1 566 365 Kč. I letos se do 
severočeského Duchcova s koledníky z Vranovského 
fatymu dne 5. ledna vydali naši občané - Pavel 
Venhuda, Marek Hřib, Martin Smeták a slečna Anička 
Vránová. Všichni v místě vypomáhali se sbírkou pro 
oblastní charitu Most. 

Já sám se považuji za písmáka, kterého když 
něco zaujme, zážitek si zapíše. Nejinak tomu bylo po 
mé premiérové Tříkrálové sbírce 5. ledna v Duchcově. 
Nechci spoluobčany trápit sáhodlouhým čtením mých zážitků hodinu po hodině, ale pro představivost, z cesty do 
tohoto „divokého“ kraje vybírám:  
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10:30 = Ve městě Duchcově postupně autobus po skupinkách opouští všichni koledníci. Z autobusu jsme 
po předchozí domluvě Marka Hřiba zahlédli podle klátivé chůze z domova nápadně známou osobu. Byl to 
světoběžník Péťa Havlík, jenž se do tohoto kraje s rodiči přestěhoval. Již po několikáté, někam. 

 11 - 16 hod. = Skupinky se rozchází. První dům několik zvonků. Zvoníme, zpíváme nikdo, však neotvírá. Ulice 
na první pohled zchátralých domů. Zde není na co zvonit, chybí zvonky, jakákoliv klika na zdevastovaných 
dveřích, folie v oknech. Před domy zlehčeně řečeno nepořádek. Na ulici není ani noha. Pokračujeme tedy dál. 
Chlapi napadlo, stejně jako loni, zajít k děvčatům do místní knedlíkárny. Klepeme na okno, zpíváme tříkrálovou 
koledu a juchů. Pracující děvčata otvírají okno, zdraví se s námi a do kasičky charity Most padají první penízky. 
Za to od nás dostávají sklenku „slunka z Moravy“. Jejich úsměvy člověku hned zlepšily náladu.  

 Otec Marek nabádá k oslovení i lidí na ulici. V popředí jede muž s dětským kočárkem. Marek Hřib hlásí „hele 
tatínek s dítětem“, když však přijíždí blíže, zjišťujeme, že z tatínka je hledač kovů a místo dítěte veze železný 
šrot. „Ten si pro peníze nejspíš teprve jede“ konstatujeme a necháme ho jet dál. Používání dětských kočárků 
na svoz čehokoliv je zde asi dost populární. Cestou městem jsme takových potkali více. 

 Další blok budov, zpíváme, zvoníme na zvonky avšak opět bez odezvy, nikdo neotvírá. Je to deprimující. Hned 
v jednom z prvních romských domů se k nám přidávají čtyři malé dívky, snad sestry nebo sestřenice. 
Kamarády po roce ihned poznaly. Dům od domu s námi koledují, zpívají. V dalším přibíráme tentokrát tři bílé 
chlapce. Tři „bratry v triku.“ Děti nám ochotně „vypomáhají“. Všechny by chtěly psát tříkrálovou značku. S 
přibývajícím časem začíná chaos. Píšou, kde se dá. Nejen na dveře a futro. Značka K+M+B se objevuje i na 
fasádách i chodbách činžáků. Cukříky časem více končí v žaludcích dětí než v rukou obyvatel. Papírové letáčky i 
kalendáře jsou většinou pomačkané. S každým novým vchodem je dětí kolem nás, čím dál víc.  

 Hláška o tom, že moravští hodní strejdové koupí všem dětem něco dobrého se mezi nimi rychle šíří. Vyvádíme 
je z omylu. Děti se překřikují, buší na dveře bytů. Moc se jich neotvírá. Když už se dveře otevřou, stojí v nich 
většinou matky s dětmi a lamentují na dobu a nedostatek financí. Drobné však získáváme. Naše víno opravdu 
obměkčuje nejedno srdce. V jednom okně, nám starší romská dvojice snaží vnutit místo peněz kořalku v blíže 
neoznačené lahvi bez kolku. Uctivě děkujeme a radši jim ji necháváme. Zdraví máme jenom jedno. Poctivě 
vyšlapáváme schody do nejvyšších pater. Na společných chodbách je špína, nevalný zápach. „Odtud by se nám 
špatně utíkalo“ pomyslím si při zpáteční cestě sestupujíc po sešlapaných úzkých schodech. Nemluvil bych 
pravdu tvrzením, že je všechno zdevastované a zničené, i zde jsme natrefili na novou čistou bytovku. 

 Na závěr dne jsme se rozloučili s Petrem Havlíkem a s „našimi“ dětmi, kteří na nás čekali u autobusu, a bylo 
znát, že jejich loučení bylo upřímné. Tak ahoj za rok. Možná – Snad. 

 

VELIKONOCE 
Ty letošní Velikonoce, které připadly na 

poslední týden v březnu, se podle slov odborníků 
zapsaly jako nejchladnější za poslední půl století. 
Poslední březnový týden – tedy týden 
Velikonoční nás opět zasypal sníh. Dne 25. března 
musel opět při síle sněhové pokrývky cca 8 cm 
vyjet obecní traktor, aby protáhl obecní cesty.  

Ranní mráz, studený vítr a sněhové smrště, 
provázeli místní chlapce při tradičním 
velikonočním hrkání po vsi. Dvanáct chlapců pod 
vedením nejstarších - stárků Jakuba Smetáka a 
Lukáše Matuly vybavených zimními doplňky však statečně po tři dny čelilo nepřízni živlů. Odměnou jim byl 
výdělek spravedlivě rozdělený podle docházky a 
chování zúčastněných chlapců při hrkání.Aprílová 
(1. 4. 2013) obchůzka koledníků obcí počala 
tradičním vyplácením děvčat a žen po ranní mši 
na schodech před kaplí. Během dne navštěvovali 
děvčata koledníci všech věkových kategorií. 
Početná skupina mládenců vyrazila i se 
symbolem svobodných, tedy s dvoumetrovou 
pomlázkou (viz fotografie). 

- MS - 
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REKONSTRUKCE KULTURNÍHO DOMU 
Paradoxně demolicí počala počátkem měsíce března plánovaná rekonstrukce střechy kulturního domu. Bylo 
dohodnuto, že ještě před samotným předáním stavby stavební firmě DODO z Tvořihráze vítězně vzešlé 
z výběrového řízení, obec svépomocí demontuje obložení a konstrukci stropu na podiu a sále. Brigádně se 
při bourání vystřídalo několik spoluobčanů.  Stěžejní a největší brigádní akce občanů od roku 1989 proběhla 
o víkendu 3 a 4. května. Ve druhém květnovém týdnu firma DODO oznámila zahájení prací na rekonstrukci 
střechy kulturního domu. 

   
V pátek 3. května při první brigádě byla sundána křidlice „Bobrovka „a odkrytá střecha provizorně 

potažena nepromokavou plachtou. V sobotu 4. května byla sundána zbylá část křidlice nad pódiem, latě a 

trámová konstrukce  střechy. Dále byl brigádníky zbourán jednak štít od Blahynků, přesazená římsa kolem 

celé budovy (krom přístavby z r. 1989) a  půl metru zdiva zdi k přísálí, to aby mohl objekt být nově svázán 

betonovým věncem. Ubourán byl i štítek nad starým vchodem. Po těchto bouracích pracích musela být nad 

objektem vystavěna provizorní dřevěná konstrukce a nad sálem a podiem natažena nepromokavá plachta. 

Tato konstrukce bude muset odolat povětrnostním podmínkám, až do položení nové střechy.  A byla 

prověřena hned první noc. Při půlnoční bouřce zde poslední brigádníci dobrovolně drželi tzv. bouřkovou 

hlídku a konstatovali, že větru dešti úspěšně odolávala. 

  
Je potřeba poděkovat všem, kteří se na této obecní akci jakkoliv podíleli. Ať to bylo vlastními silami, 

technikou nebo přípravou občerstvení pro brigádníky. Celkem se zapojila třicítka spoluobčanů a to věkem 

od juniorů až po důchodce 65 - ti leté. Hned v pondělí 6. května nastoupila firma Dolníček a započali práce 

na betonovém věnci.  Od této chvíle až po vystavění nové vazby skoro každý den pršelo. Z krycích plachet 

byla několikrát vylévána voda, ale nakonec jsme se neubránily částečnému zatečení vody do kulturního 

domu. Bylo to v místě komína, takže parkety odolali. Práce pokračovaly rychle a tak na konci května byla 

vazba nad kulturákem hotova a nehrozilo napršení do objektu. Jak to tak bývá, počasí se částečně 

umoudřilo a deště začali ustávat. Počali práce se sádrokartonovým podhledem stropu a opravou omítek.  

Při čtení tohoto článku bude již kulturní dům hotov a začne se s úklidem. První akcí v opraveném kulturáku 

bude tradiční pouť, kde budete moci zhodnotit výsledek prací. 
Děkujeme jménem svým a zastupitelů obce Všem občanům, kteří se jakkoli podíleli na opravě a 

úklidu kulturního domu a věříme, že nám bude „kulturák“ dobře a dlouho sloužit. 
- MS, JS -   
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ŽIVOT V OBCI 
 

TRADIČNÍ TURNAJ LAKOVNY BLAHYNKA VE STOLNÍM TENISE 
 

Po roce vánoce, vánoce … zpívá se v jedné známé písničce. Ano, i pro příznivce amatérského sportu 

přišli opět po roce vánoce v podobě dalšího turnaje ve stolním tenise. Celkem devatenáct borců se utkalo 5. 

ledna na již třetím klání v místním kulturním domě. Na soupisce bylo zapsáno sice dvacet závodníku, ovšem 

dva se museli omluvit. Jednoho nahradil host z Oleksovic pan Rudolf Machyňák. Jako doplňkový proběhl 

turnaj dětí, kterého se účastnilo celkem pět mladých stolních tenistů. Tradičně skvělá organizace a zázemí 

zajistila naprosto hladký průběh turnaje. O účastníky, stejně jako o návštěvníky, bylo skvěle postaráno. 

Výsledky ze základních skupin rozdělily soutěžící do dvou podskupin, přičemž první čtyři ze skupiny A si 

zahráli super finále. V něm se utkali tradičně Valeš Roman, Blahynka Petr a překvapivě ovšem zaslouženě 

Tóth Tibor a host z Hodonic Svoboda David. Vítězem tohoto finále, jako i celého turnaje, se stal Valeš 

Roman, na druhém místě skončil Tóth Tibor, třetí se umístil Svoboda David a čtvrté finálové místo obsadil 

Blahynka Petr. Konečné umístění prvních tří ze skupiny B bylo, Lehocký Dušan, Kačerek Laďa st. a Lorenc 

Svaťa. Doplňkový turnaj dětí vyhrál Valeš Roman ml. Za sebe můžu říct, byl to pěkný sportovní den. Je mi 

jasné že zorganizovat takový celodenní turnaj ke spokojenosti všech je náročné a proto patří velké díky 

všem, kteří při přípravách a následném průběhu pomohli. Dále bych chtěl tímto pozvat další potencionální 

hráče. Hlavním účelem je se pobavit a trochu si zasportovat. Takže, s pozdravem sportu zdar snad zase za 

rok u zelených stolů.              - Luboš Jurkovič -   

Turnaj ve fotografiích (foto Pája Horáková) 
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 8. 2. 2013 - HOKEJOVÝ ZÁPAS SVOBODNÍ X ŽENATÍ
Po roce také došlo na vzájemné měření sil ženatých a svobodných v ledním hokeji na zimním stadionu 

ve Znojmě. Opět se ukázala větší vyzrálost a ukázněnost při držení postů hráčů ženatých, kteří zvítězili 6:1. 
Ač bylo do hry daleko více svobodných, akce ženáčů byly nebezpečnější, propracovanější a konečně i gólově 
aktivnější. Diváckou kulisu v podobě děvčat hasiček nebo manželek ženáčů měli svobodní silnější, přesto po 
druhé zvítězila zkušenost před dravostí mládí. Diváci a konečně i hráči se mohli během hry občerstvit jednak 
čajem nebo červeným „svařákem“. Zápas proběhl dne 8. února večer. 

- MS - 

21. 4. 2013 - VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 
V neděli dne 21. dubna se v zasedací místnosti obecního úřadu sešli rodiče s dětmi na historicky třetím 

vítání občánků - dětí narozených v letech 2012 -2013. Úvodem malé slavnosti vystoupilo za hudebního 
doprovodu paní učitelky Šabatové sedm Vítonických dětí ze školky s pásmem písní a básniček. Následoval 
slavnostní projev pana starosty, který nově narozené děti symbolicky přivítal do obce. Rodiče celkem šesti 
dětí přijali z rukou starosty a místostarostky obce pamětní list, květinu ale hlavně zlatý řetízek s čápem – 
živým symbolem naší obce. A i když osud děti v průběhu života zavede na různá místa, natrvalo jim 
připomene jejich rodiště a původ. Závěrem akce si přítomní připili na zdraví všech a šťastný život v obci. 

UVÍTÁNI BYLI TITO NAROZENÍ:  

Eliška Smetáková z č.p 26, Adéla Polepilová z č.p 31, Klára Jurkovičová z č.p 65, Nikola Ludvíková z č.p 86, 

Šimon Buřič z č.p 89, Nikola Bucherová z č.p 74. 
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9. 2. 2013 - MASOPUST 
Letošní masopustní veselí připadlo vzhledem k včasným velikonocům již na druhou únorovou sobotu. 

Maškary, a bylo jich letos celkem 14, počaly své putování po vsi po desáté hodině dopoledne a do kroku jim 
vyhrával pan harmonikář opět doprovázený válečným vysloužilcem s bubnem. Skupinu vedl krotký volek a 
statný medvěd, pokukující po žluťoučkém kuřátku - jen se zahryznout.  Proto ho měl na mušce fešný 
myslivec. Nadpřirozené bytosti představovala čarodějnice, smrťák s kosou a vodník s „pychejlem“ na 
uzeniny. Sportsmeny zastupovali dva retro lyžníci a hokejistka v dresu jak jinak než HC ČÁP. Ošetření 
raněných nejen v průvodu měla na starosti krásná sestřička a od získávání proviantu a peněz na děťátko v 
kočárku tu byly dvě staré známé cikánky.  
 

    Počasí bylo beze sněhu ale mrazivé. V tomto mrazivém sobotním dni přišel k duhu kalíšek lihoviny i teplé 
nápoje leckde maskám podávané. Ještě teplé byly mnohde i masopustní koblihy, nechyběly koláče i 
křehotinky. Nezvykle se masopust zdržel hned ve třech místních „restauračních“ podnicích (Na baště u 
Pecháčků, u p. Slivky i u p. Kotrnce), ale do kulturního domu dorazil v plném počtu, tak akorát na dětský 
karneval. 

V kulturním domě pokračovalo bujaré veselí, při muzice DJ Romana, zejména dětských masek do 
podvečerních hodin. Pro děti v různých pohádkových nebo zvířecích maskách byly připravené hry nebo 
spontánní pěvecká vystoupení těch nejmenších odvážlivců. Výtěžek z této akce se použil na dětský den. 
Masopust byl poslední akcí v sále kulturního domu před úpravou stropní konstrukce a střechy objektu. 

- MS – 

VÍTONICKÝ MASOPUST VE FOTOGRAFIÍCH 
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30. 4. 2013 – PÁLENÍ ČARODĚJNIC  
Poslední dubnový den byl dnem sletu „vítonických“ čarodějnic, které se nalíčily, vytáhly svá létající košťata 

a sletěly se k hasičské zbrojnici. Právě od tohoto místa startoval lampiónový průvod. Děti s barevnými lampióny 
za zvuku hudby z místního rozhlasu svítili veselým čarodějnicím na cestu. Celý průvod mířil na hřiště k zapálení 
vatry, na níž seděla jedna z čarodějnických „nezbednic“, která byla tuto noc za své „prohřešky“ upálena. Pro 
přítomné rodiče i děti bylo připraveno drobné občerstvení, a tak „Pálení čarodějnic“ bylo také další akcí, kde se 
místní občané mohli potkat, pobavit a případně zavzpomínat na různé zážitky … A ráno se někteří z nás mohli jen 
divit, co se jim přes noc objevilo na silnici před domem :-). 

-JB - 

9. 6. 2013 – VÝLET DO ZOO 
Vymyslet obecní výlet, tak aby do dané lokality, která není na druhé straně republiky, a přesto do ní málo 

kdo ze spoluobčanů zavítal, je takřka nemožné. V Jihlavské ZOO byl asi každý, ale proč nevyužít možnosti za 
relativně nízký peníz (děti měli v rámci jejich svátku vše zadarmo, dospělí si platili pouze vstup do ZOO a 
Aquaparku) jet na obecní výlet. Letos toto využilo celkem 43 občanů. Výlet proběhl v neděli dne 9. června. ZOO 
Jihlava prochází v součastné době rekonstrukcí. Dne 5. června byl otevřen nový žirafí pavilon. Tři mladé žirafy v 
době naší návštěvy se uvnitř svého domova teprve seznamovaly s novým prostředím. Taktéž pavilon goril bude 
teprve otevřen. Ostatně stavební činnost bylo možno pozorovat během prohlídky v ZOO. Přesto savci, ryby, plazi, 
ptáci … prostě každý si zde mohl přijít na své. V pavilonu šelem „přerostlé“kočky pózovaly přímo za skleněnými 
výlohami. Děti hojně využívaly osobní kontakt v ohradě s kozami. I lanové centrum bylo další z možností vyžití 
našich ratolestí. Velká většina výletníků také využila možnosti vykoupat se v Jihlavském vodním ráji. Byla to 
příjemná tečka za povedeným obecním výletem.                   - MS – 
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Foto 1 – Paní Šlapáková s dětmi na vycházce 

r.1961 

: „Až já budu jednou v důchodu …“ ARNOŠTKA ŠLAPÁKOVÁ

 Jaké zůstali vzpomínky na vaše dětství a rané mládí 
Jak již bylo zmíněno (str. 1) paní Šlapáková se narodila v obci jako druhorozená dcera manželů Josefa a 

Marie Seethalerových na č. p 51. Ve vzpomínkách se několikrát vracíme do dob před druhou světovou 

válkou. Zajímá mě historie rodu paní Šlapákové. I ji samotnou tyto věci zajímají a s úsměvem 

podotýká:“O mých předcích bych se taky ráda víc dověděla, ale to až jednou budu v důchodu…“ 

Z nejútlejšího věku si mimo jiných vybavuje hlavní  roli v divadelním představení pohádky, hrané v r. 

1938 pro maminky. Tehdy dětské herce dovezl ke kulturnímu domu (dříve tělocvična) vůz tažený 

koňmi. V mladickém věku v době poválečných změn se stala platnou členkou družstva žen místního 

sboru dobrovolných hasičů. Dodnes společně se svou kamarádkou, též tehdejší členkou a 

spoluobčankou paní Marií Brzobohatou vzpomenou legraci zažitou ve sboru, na jízdy hasičskou 

Erenou (nákladní auto Praga RND) na soutěže v hasičském sportu. Taktéž nezapomenutelné chvíle 

společně strávili při tancování tzv. české besedy v zapůjčených moravských krojích. Aktivní členkou 

byla i ve Svazu žen a Československého červeného kříže. 

 Vaše začátky fungování v mateřské školce 
V prvních poválečných létech děti docházely do budovy č. p 3 (hasičské zbrojnice). Budova však byla 

zcela nevhodná, vlhká, 

bez pitné vody, s malým 

dvorkem, bez zahrady 

a  hřiště. Místní národní 

výbor získal pro potřeby 

mateřské školky v roce 

1949 budovu č. p 

82.(dnes Langovi) 

s přilehlou zahradou a 

bytem pro učitelku. Paní 

Šlapáková do této 

školky nastupuje v roce 

1951. Začátky to podle 

jejích slov byly opravdu 

těžké. Vybavení školky 

pocházelo z budovy č. p 

3 tedy po Němcích. Děti, kterých bylo od počátku 

hojně, odpočívaly na zemi, jednu deku pod sebou 

a druhou vždy dva přikrytí. Polštáře si nosily z domu. Taktéž hraček bylo poskromnu. Řešení se vždy 

našlo příkladně- jako kočárek pro panenku postačila krabice od bot s provázkem na tahání. Na oběd se 

děti vracely domů. Vzpomíná na pracovní dobu, která  byla až do 18 hodin. I po ní zůstaly ve školce 

nevyzvednuté děti. Ty pak vyprovázela na most a děti se do svých domovů rozcházeli samy. Tenkrát 

nejezdilo tolik aut, takže nebezpečí moc nehrozilo. 

 Další léta ve školce 
Od října 1963 byla mateřská školka přeměněna na zemědělský útulek a paní Šlapáková se stala hlavní 

pěstounkou. Děti byly vedeny k pořádku, ale také formou hry k práci. Na zahradě se společně starali o 

květiny i drobnou zeleninu. Nechyběly každodenní vycházky po okolí obce. Například - do lesa na 

palouček, ke splavu, ke studánce, do družstva na zvířátka. Od roku 1977 bylo zavedeno stravování, to 

se začaly dovážet obědy ze ZDŠ Prosiměřice. 

 Slavení svátků, vystoupení dětí 
Dá se říct, že každý druhý měsíc jsme měli nějaké vystoupení a to jak ve školce, tak i v kulturáku. 

Nebylo vždy lehké vymyslet program a úbory, když pracujete s dětmi věkově od dvou do šesti let. 
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Ale  jednu větičku se naučili i ti nejmladší. Vystupovali jsme pro maminky na MDŽ (Mezinárodní den 

dětí) to děti vyráběli i dárečky. Vyráběli jsme masky na maškarní karneval. Účastnili se i  oslav 1. máje 

v Prosiměřicích. Na den vítězství 9. května jsme chodívali od autobusové zastávky s muzikou 

z rozhlasu průvodem s lampiony k táboráku. Na Den dětí měli sportovní zápolení na hřišti za školou 

(dnes za obecním úřadem). Nejhezčí doba však byly Vánoce. Ve školce jsme strojili vánoční stromeček 

a děti dostaly do školky od MNV (Místní národního výboru) nové hračky. Za vánoční pásmo koled byly 

děti vždy odměněny malými dárky.  

V roce 1989 paní Šlapáková odchází na zasloužený odpočinek. Ve školce probíhá rekonstrukce. Po 

ní  se a to už jako důchodkyně ještě na pár měsíců do školky vrací na výpomoc. V povídání se 

pozastavujeme nad hrubým odhadem, kolik dětí vlastně za těch pětatřicet let prošlo pod její 

výchovou. Po chvíli přepočítávání toho necháme, poněvadž jich byly opravdu desítky. Zde jsme došli 

k zajímavému zjištění. V úvodu se zmiňuji o dvou generacích Vítoničáků. V případě rodiny Klementovi 

– Bartelovi to byly dokonce tři generace pod jednou vychovatelkou. První byla paní Jarmila 

Klementová roz. Přibylová, druhá  dcera paní Jarmila Bartelová roz. Klementová a třetí vnučka nyní 

(od 20. 4.) mladá paní Petra 

Psotová roz. Bartelová. 

Já jsem byl taky už od dvou let ve 

školce, dozvídám se na sebe při 

dalším vzpomínání. „Co tobě 

zůstalo nejvíc v paměti ze 

školky“, ptá se tentokrát paní 

Šlapáková mě. Já, očima malého 

dítěte si vybavuji požár tzv. 

kovárny (č. p 87 vedle pana 

Smetáka), který vypukl 

v odpoledních hodinách 

všedního dne a mi děti jsme 

ohnivou scénu sledovali z uctivé 

vzdálenosti za potokem, 

nalepeni na plot zahrady 

mateřské školky. 

 Dnešek a volný čas 
I přes svůj věk paní Šlapáková srší optimismem. Úsměvy rozdává na všechny strany, je stále vitální a 

aktivní. Dodnes jezdí ráda na kole. Navštěvuje naše staré spoluobčany, kterým v případě potřeby ráda i 

poslouží. Účastní se veškerých kulturních akcí v obci. Ráda si  poslechne pěknou muziku a zatancuje. 

Velikou radost zažívá při setkání se svými dvěma pravnoučaty. 
 

Jménem pomyslně dlouhého zástupu gratulantů Vítonických dětí, na jejichž výchově jste se od 

nejútlejšího věku desítky let podílela, Vám paní Šlapáková za vše upřímně  ze srdce děkuji. 

Přeji  ještě hodně zdraví, štěstí a spokojených let strávených v kruhu své rodiny a přátel. 
 

- Za rozhovor poděkoval Martin Smeták - 
 
 

 
 

POHLED DO HISTORIE 
 

 

 

 

Náš kulturní stánek letos po letech (naposled 1987-89) prochází velkou stavební rekonstrukcí. 
Málokdo z občanů však zná jeho stáří a původní určení. Toto nám upřesňuje německá kronika, ve které se 
mimo jiné uvádí: Sportovní nadšení se rozšířilo z měst na venkovské krajiny, takže byly založeny v mnoha 
vesnicích tělocvičné spolky (jednoty). Tak se stalo i ve Vítonicích k 9. květnu 1926, kdy vznikla Německá 
národní tělovýchovná jednota - Turnverein. Cvičenci však v letních měsících měli úkol především v 
zemědělství nasadit svou plnou sílu a pomoc, takže zbývalo velmi málo času pro takové „uspořádání 
volného času“. Tak cvičenci a cvičenky přeložili své cvičební hodiny hlavně na zimní měsíce. Tělocvičné a 

Foto 2 - Paní Šlapáková s dětmi na maškarním v roce 1983 
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cvičební hodiny však prováděli velmi omezeně ponejvíce provizorně ve škole (Pozn. Obecní úřad) a v 
tehdejším hostinci p. Wrany (Pozn. obecní parčík). Tato situace byla vyřešena výstavbou vlastní tělocvičny. 
Stavba byla možná, jen když byl dán k dispozici potřebný pozemek a to díky obci a rodině Wranově z č. p 24. 
Výstavba tělocvičny se uskutečnila hlavně vlastními výkony (Pozn. brigádnicky). Cvičenci zde sami našli 
bohaté zaměstnání při výkopech základů a ostatních pomocných službách. Také potřebné dřevo bylo 
mladíky poraženo a tesařem opracováno.(Pozn. Mimochodem jako mistr tesařský, který měl na starost vazbu 

střechy je uváděn Antonín Hevera z č. p 88). Bílé cihly na výstavbu tělocvičny navezli Vítoničtí sedláci svými 
koňskými potahy z Hrušovan nad Jevišovkou. (Pozn. Bílá cihla v tehdejší době bývala výsadou moderních 
stavebníků. Původní fasáda stavby byla záměrně neomítaná. Bílé cihly byly pouze vyspárovány cementovou 
maltou. Rovněž pokrokové byly původní elekt.rozvody provedené měděným drátem.) 

 

  
Foto 1 - Tělocvična v roce 1934   Foto 2 - Rekonstrukce v roce 1989 
 

Dne 10. června 1934 se všichni cvičenci konečně dočkali slavnostního otevření vlastní budovy. Nově 
postavená tělocvična skýtala mnohá střídání tělocvičných a cvičících možností - například cvičení na kruzích 
a ostatních nářadích (Pozn. Háky po kruzích byly na sále KD patrné do posledních dnů původní vazby). Vedle 
cvičení na nářadí, cvičily a pěstovaly tělesnou a duševní otužilost mnohé jiné druhy sportu. Na programu 
byla gymnastika, lehká atletika a míčové hry. Nejlidovějším byla odbíjená … Tolik krátce z kroniky. 

Ať tak nebo tak buďme rádi, za náš kulturní stánek, který je možná malý, ale je náš. Každá jeho 
rekonstrukce jej stále udržuje v kondici, i když bude příští rok již osmdesát roků. V další etapě ozdravné kůry 
bude rekonstrukce sociálního zařízení a výměna oken a dveří.   

 

SDH VÍTONICE 
 
 

LEOŠ LANG NA MISTROVSTVÍ ČR DOROSTU 2013 

Jediný zástupce našeho sboru, který postoupil na krajské kolo 
dorostu, byl Leoš Lang. Je to jeho poslední rok v kategorii dorostu, a 
tak bylo cílem postoupit na Mistrovství České republiky. V neděli 16. 
května jsme se vydali směr Přísnotice. S Leošem jela i početná skupina 
fanynek. Hned ráno se začalo dvojbojem, ve kterém Leoš skončil na 2. 
místě s časem 17,04 s. Po obědě následovala disciplína test, který 
proběhl bez chyb. Jako poslední čekala Leoše disciplína v běhu na 100 
m překážek. Hned první pokus se mu povedl a s časem 19,18 se 
umístil na 2. místě. Dlouhé čekání na vyhlášení jsme si krátily 
povídáním. Po celkovém sečtení bodů za jednotlivé disciplíny se Leoš 
umístil na krásném 2. místě a tím si vybojoval postup na Mistrovství 
české republiky hry Plamen a dorostu.  

Mistrovství ČR se konalo až v Jablonci nad Nisou v období 7. - 8. 
7. 2013. Jelikož cesta trvala kolem 4 hodin, museli jsme vyrazit již ve 
3:00 ráno, cestou se spalo, povídalo, jedlo a už jsme byli na místě. 
Cesta probíhala bez menších komplikací, a tak jsme na místě měli 
ještě asi dvě hodiny času, než bude prezence. Tento čas jsme si krátili prohlídkou celého sportovního 
areálu. Nejvíce nás uchvátila asi krytá atletická dráha, která byla hned vedle stadionu. Po prezenci jsme si 
jeli postavit stany, podívat se, kam se budeme chodit stravovat a zase zpět na stadion, neboť v 12:30 
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následoval slavnostní nástup. Jedinou disciplínu, kterou měl Leoš dnes na programu, byl běh na 100 m s 
překážkami. Čím víc se blížil start jeho rozběhu, tím víc stoupala nervozita jak u Leoše, tak i u mě, neboť 
jsem mu věřila, že by letos mohl zlepšit své dosavadní rekordy. Bohužel se mu nedařilo, neboť při svém 
pokuse upadl, ale dokončil v čase 20,83. Druhý den pokračoval hned brzo ráno testem, který dopadl opět 
bez chyby. Ještě dopoledne následovala poslední disciplína dvojboj. Už po včerejšku jsme věděli, že tu jsou 
opravdu kvalitní soupeři, kteří nám to ukázali na této disciplíně. Leoš hned v prvním pokuse zaběhl platný 
čas - 17,04, který se mu počítal do výsledkové listiny. Po celkovém sečtení výsledku skončil náš jediný 
reprezentant našeho sboru na 33. místě. Byl to pro nás příjemný víkend, na který se určitě jen tak 
nezapomene.  

Děkujeme Leošovi za vynikající reprezentaci našeho sboru i okresu. 
- Pavlína B. – 

 

OKRESNÍ KOLO HRY PLAMEN Z POHLEDU STARŠÍ KATEGORIE 
Letošní začátek sezóny byl po 

těch letech přece jen jiný. Ač jsem 
možná nechtěla, věděla jsem, že je to 
zahájení poslední sezóny, ve které 
budu reprezentovat MH. Ráno 18. 
května roku 2013 jsem po hlasitém 
vyzvánění budíku, vstávala s důležitým 
odhodláním, poprat se o poslední 
zlaté medaile na okresním kole. Ještě 
jsem přibalila některé věci, oblékla 
týmový dres a mohlo se společně 
odjíždět směr Výrovice. Nástup 
proběhl jako obvykle. Poté naše 
“starší kategorie” začínala na mě 
nejméně sympatickém útoku CTIF. 
Jelikož to byla disciplína první a měla 
odstartovat průběh i pořadí dnešního 
dne, nervozita byla obrovská. Po té, 
co Vendy (náš kapitán na útoku CTIF) písknutím na píšťalku odstartovala náš první pokus, jsem se 
soustředila především na příkop, s kterým se příliš nekamarádím. V momentě dopadu za červenou čáru, 
jenž ho ohraničoval, se mi rozzářily oči a nervozity ubývalo. Následovala štafeta 400 metrů (CTIF) a štafeta 
4x60m. Na těchto třech absolvovaných disciplínách jsme předběhli všechny své soupeře. Nikdo z nás však 
netušil, že bude den strávený na hřišti tak dlouhý a únava již byla znát. Přesto nás stále ještě čekal v našem 
týmu nejoblíbenější požární útok. 14,46 ukazovala časomíra po prvním pokusu a přání tento čas ještě 
vylepšit se nám podařilo uskutečnit v pokusu druhém. A tak z výsledku 13,93 jsme se mohli opět po roce 
radovat z vítězství a postupu na krajské kolo. Nakonec jsme si týmově zazpívali, převzali ceny a odjížděli se 
skvělou náladou domů. Nic z toho bychom však nedokázali beze všech, co nás podporují a věnují čas nám i 
našemu tréninku. A já jsem jim za to obrovsky vděčná. Teď mám snad už jen poslední cíl, kterého bych 
chtěla v dresu MH dosáhnout, konečně obsadit některou z medailových příček krajského kola. „Třeba se 
nám to letos vydaří …“  
Sestava SDH Vítonice - starší: Maruš Langová, Terka Eliášová, Kamča Sobotková, Ivča Sobotková, Denča 
Šandorová, Marťa Venhudová, Vendy Kryštofová, Šárka Dubová, Kuba Smeták 

- Maruš Langová ml.- 

8. 6. 2013 - MLADÍ HASIČI STŘÍBRNÍ V KRAJSKÉM KOLE! 
Dne 8. 6. 2013, každý z našeho týmu SDH VÍTONICE v kategorii starších musel ráno vstát, protože nás 

čekali závody aneb krajské kolo – jedno z těch nejdůležitějších závodů. Trénovali jsme hodně dlouho, takže 
naše sebevědomí bylo celkem vysoké, chtěli jsme si vybojovat alespoň tu medaili, vystoupit si na bednu. 

Cesta byla dlouhá a únavná, nebyl nikdo, kdo by neměl v uších sluchátka nebo si chvíli nezdříml. Dojeli 
jsme na místo – Slavkov u Brna a než jsme se rozkoukali, tak už byl nástup. První disciplína, co nás čekala, 
byla štafeta 4x60 m. Naše první „čtyřka“ – náš první pokus skládaly Vendy, Marťa, Denča a Ivča, čas (45:30), 
naši druhou „čtyřku“ skládaly Maruš, Terka, Kamča a Kuba čas (49:50). S naším lepším pokusem jsme zůstali 
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na 3. místě. Druhá disciplína byla štafeta CTIF, první pokus (79:80), druhý pokus (98:50). Po chvíli pauzy nám 
byl odstartován útok CTIF, čas jsme měli krásný (55:68), ale jelikož Šárka přešlápla čáru, což bylo deset 
sekund trestných bodů – (65:68). Druhý pokus jsme sice měli téměř stejný, ale jelikož na hadicích se nám 
udělala jedna otočka, tak nám dopadl čas (60:42). Požární útok – řekl hlasatel a všichni se přesunuli k 
základně. Náš pokus dopadl nejlépe ze všech, čas (16:55). Skončili jsme na prvním místě v téhle disciplíně. 
Na braňák aneb branný závod, tam jsme byli rozděleni do dvou pětek, první byla složená: Marťa, Ivča, Máří, 
Kuba a Terka, dopadli jsme v katastrofálním čase a ještě hodně trestných bodů, mysleli jsme, že se s medailí 
můžeme rozloučit, ale naše druhá pětka v týmu nás zachránila. Dopadli s nádherným časem a ještě jen se 
čtyřmi trestnými body.A jak se tak sečítaly všechny body a místa, tak najednou skončilo rozhodnutí takové, 
že družstvo z Vítonic skončilo v celkovém pořadí na 2. místě! Jsem na nás strašně moc pyšná a doufám, že 
se tohle povede i našim dalším generacím :-).                    -Marťa Venhudová – 

 

ZNOJEMSKÁ OKRESNÍ LIGA 2013 

SDH Vítonice má do letošního ročníku Znojemské okresní ligy 
v požárním útoku zapojená dvě družstva žen. Tým označený „A“ se od 
měsíce května zúčastnil všech kol a v průběžném pořadí mu po první 
polovině patří 1. místo v ženské kategorii s osmnáctibodovým náskokem. 
Sestava tohoto týmu je stejná jako v loňském roce a holky mají velmi dobře 
rozběhnutý ročník, v němž obhajují ligové vítězství z roku 2012. Druhý tým 
rozlišovaný jako „B“ byl složen v polovině měsíce června z šesti nejmladších 
dorostenek (Pozn. na soutěži je vždy doplněn některou ze závodnic z týmu 
„A“) a za tři ligové závody si získal pozornost především vítězstvím 22. 6. na 
závodech ve Výrovicích, kde si holky zaběhly nový osobní rekord 18,75 s. Do 
konce ligového „kolotoče“ tým žen čeká soutěž 20. 7. v Hodonicích, 27. 7. 
ve Vedrovicích, 10. 8. v Loděnicích, 17. 8. v Pravicích a vyhodnocení ligy proběhne 31. 8. ve Chvalovicích. Pokud 
chcete vidět týmy v „akci“ ještě máte dostatek příležitosti. Těšíme se na vaši diváckou podporu! 

 

 

13. 7. 2013 MLADÍ HASIČI VE VÝROVICÍCH VÍTĚZNĚ! 

Po květnovém okresním kole a červnovém nočním poháru v Hostěradicích a Božicích, v sobotu 13. 7. jedno 
družstvo mladších, Vítonická přípravka a družstvo starších vyrazilo na pohárovou soutěž do nedalekých Výrovic. 
Vzhledem k tomu, že probíhají prázdniny, družstev přihlášených do této soutěže nebylo mnoho. Jako první tým si 
základnu připravili ti nejmenší – Vítonická přípravka. V obou pokusech se jim přihodilo něco, s čím si ještě v jejich 
věku nedokážou tak rychle poradit jako jejich starší kamarádi, nejdříve to byla nezapojená hadice „B“ a v druhém 
pokuse spojený rozdělovač tzv. „přes zub“. I přesto své pokusy dokončily sražením terčů. Mladší družstvo 
v prvním pokuse ukázalo svoji sílu a časem 18,67 se stalo vítězem ve své kategorii před dvěma týmy z Hodonic, 
Únanova a Výrovicemi.  

     
Ve starší kategorii bezkonkurenčně zvítězilo naše starší družstvo Vítonice s časem 15,65 s. Při vyhlašování 

výsledků byl vyhodnocen ještě nejrychleji sražený terč – tzv. nejrychlejší proudař/ka tou se tentokrát v mladší 
Kategorii stala Lada Střechová (SDH Vítonice) a ve starší kategorii Vendy Kryštofová (SDH Vítonice). Další soutěží 
mladých hasičů bude 17. 8. noční pohár na místním hřišti.       - JB – 
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OKRESNÍ KOLO V POŽÁRNÍM SPORTU VE ZNOJMĚ  
V sobotu 29. června 2013 se desetičlenný tým vítonických holek vydal na Okresní kolo v požárním sportu do 
Znojma. Družstvo bylo složené z nejmladších šikovných závodnic, které celý den soutěžily ve třech 
disciplínách. Začínalo se královskou disciplínou – požárním útokem. Jedná se o naši nejoblíbenější část, ale 
její průběh v našem podání měl tentokrát v ranních hodinách „šokující“ nádech. Vzadu se nepodařila nabrat 
ideálně voda a nezapojená hadice „B“ znamenala až 6. místo v této disciplíně. Ale ani to neznamenalo 
konec nadějí na medaili, protože holky čekaly další dvě disciplíny. I když nelze popřít jejich zklamání ve 
tvářích. Druhou disciplínou v pořadí byl tzv. Běh na 100 m překážek, kde je potřeba mít nejenom dobré 
běžecké předpoklady, ale i zručnost a dobrou balanci na překážkách. Nejrychleji ze všech závodnic dráhu 
„proletěla“ naše Hanka Sklenská (18,99 s) a třetím nejrychlejším časem byl pokus Martiny Venhudové 
(20,55 s). I ostatní holky zaběhly své nejlepší letošní časy (Ivona Sobotková – 20,76 s, Simona Venhudová – 
21,22 s, Lenka Hermannová – 21,44 s, Anna Roštínská – 21,57 s, Kamila Sobotková 23,46 s a Kamila 
Bezrouková 23,47 s). V celkovém součtu časů této disciplíny dopadl náš tým na 1. místě před závodnicemi 
z Výrovic a Miroslavi. Tímto skvělým výsledkem jsme se přiblížily po nevydařeném ránu k medailovým 
pozicím. Závěrečnou disciplínou byla Štafeta 4x100 m v nichž nastoupily dvě vítonické čtveřice. Druhá z nich 
ve složení Ivča, Marťa, Lenka a Hanka zaběhla „zakulacený“ čas 70,00 s, který se zároveň stal naším novým 
rekordem v této disciplíně. Ani jeden z pěti dalších ženských týmů tento čas nepřekonal a další vítězství 
patřilo právě vítonickým závodnicím. V celkovém součtu bodů (Pozn. sčítají se pořadí v každé disciplíně) 
nám patřilo 3. místo a bronzové medaile.  

Po několika letech jsme konečně na okresním kole dokázaly vyhrát víc než jednu disciplínu, ale i přesto že se 
nám přihodila „ranní smůla“, která ze zlatých medailí zapříčinila bronzové, mohu říci, že běžecké výkony 
holek, které v sobotu závodily a jejich odhodlání, předčily naše očekávání.  

DĚKUJI a těším se na další ročníky!          -JB - 

 
Sestava SDH Vítonice – Maruš Langová, Hanka Sklenská, Ivona Sobotková, Kamila Bezrouková, Simona Venhudová, Kamila 

Sobotková, Martina Venhudová, Anička Roštínská, Pavlína Horáková, Lenka Hermannová. 
 

Celkové 
pořadí 

SDH 
Požární útok 

(nástřikové terče) 
Běh na 100 m 

překážek 
Štafeta 4x100 m 

Celkový součet 
bodů 

1. VÝROVICE 34,14 (2.) 125,79 (2.) 70,42 (2.) 6 

2. MIROSLAV 29,47 (1.) 126,75 (3.) 71,04 (3.) 7 

3. VÍTONICE 80,83 (6.) 124,53 (1.) 70,00 (1.) 8 

4. SLUP 47,91 (5.) 149,83 (4.) 78,30 (4.) 13 

5. MILÍČOVICE 46,64 (4.) 168,27 (5.) 90,28 (5.) 14 

6. BŘEŽANY 45,77 (3.) +91,49 (6.) 122,67 (6.) 15 

Tabulka – Celkové výsledky (Okresní kolo v požárním sportu, kategorie ženy)  
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA - JUBILANTI 
 
 

65. let – 1948 

Marta Sobotková 

Zdena Čapounová 

Robert Smeták 

Miroslava Eliášová 
 

70. let – 1943 

Anežka Hesinová 

Květa Hřibová 
 

 

 

 

 

 

71 - Jitka Šabatová 

72 - Jan Hřib 

73 - Josef Klement 

75 - Josef Stratil a Růžena Tesařová 

76 - Zuzana Slivková a Anděla Rádlová 

79 - Blažena Dufková 

80 - Marie Ludvíková, Arnoštka Šlapáková, Marie 
Horká 

81 - Marie Brzobohatá a Jiřina Křivánková (č.p 101) 

84 - Helena Kašparová 

90 - Marie Šafratová 

92 - Jan Šabata 
 

 

 

 

KULTURNÍ POZVÁNKY 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Sbor dobrovolných hasičů Vítonice 

ve spolupráci s Obcí Vítonice Vás zvou na 
 

TRADIČNÍ POUŤ: 2. 8. – 4. 8. 2013 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V pátek 2. 8. 2013 rocková zábava se 

skupinou KRISTOVY LÉTA ve Vítonicích. Za 

příznivého letního počasí bude zábava 

venku. 

Předkapela: domácí kapela ALONE 

Všem oslavencům přejeme mnoho dalších 

šťastných let prožitých ve zdraví 

pátek - 2. 8. 2013 

 rocková zábava s kapelou KRISTOVY LÉTA 
 

sobota – 3. 8. 2013 

 zdobení a stavění máje (od 10 hod.) 

 pouťová zábava se skupinou DUO GALAXIE 

neděle - 4. 8. 2013 

 mše svatá (od 8 hod.),  

 svěcení kapličky (od 9 hod.),  

 zvaní mládeží po vsi (od 10 hod.) 

 od 15:30 hod. zavádění  

 skupina SKALÁCI 


